
    Skolebestyrelsesmøde Sejs Skole mandag den 26.10.2020 klokken 19.30-21.30  
Afbud: Kirsten, Henrik, Peter Mødeplan for resten af skoleåret 20-21 

 Torsdag den 26. november 
Mandag den 14. december 
Tirsdag den 26. januar 
Onsdag den 24. februar 
Torsdag den 8. april 
Mandag den 17. maj 
Torsdag den 17. juni 

Dagsorden Referat 
1. 

Kommunikation til omverdenen   
(19.30-20.00) 
 

a) Afklaring af hvad vi ønsker at 
fortælle og til hvem? 

b) Drøftelse og beslutning 

 

a) 
Hvilken kommunikation ønsker vi til omverden? 
Snakken fra sidste møde skal uddybes og der skal træffes 
beslutning om kommunikationsformen. 
Hvad er det for en skole vi er? 
Hvad er det for en historie, vi ønsker at fortælle? 
Hvad er det vi gerne vil opnå med vores kommunikation? 

b) 
Drøftelse af hvad formålet med kommunikationen er – 
hvem ønsker man at kommunikere til? Er det politikere, 
tilflyttere, borgere i Sejs? 

Det er ikke en markedsføringsplan, der skal laves, men det 
skal drøftes, hvad det er for en historie, som vi ønsker at 
fortælle. 
Hvad skal fylde i fortællingen – er det mangel på plads eller 
er det fortællingen om alt det der lykkes og evt. kan 
medføre, at der tildeles flere midler 

Er der forskel på, hvad vi forsøger at fortælle til politikere 
og til nye forældre? 

Fortællingen til politikerne skal måske blot holdes ved lige? 

Fortællingen til nye forældre er vigtig – ikke for at tiltrække 
brugere, men for at kunne være tydeligere i, hvad er det 
Sejs Skole kan tilbyde. 

Det vil være oplagt, at lave information til nye forældre på 
hjemmesiden. Forældreforeningen vil gerne være med til at 
kvalificere et sådant dokument – evt. lave et udkast. 
Det kan så eventuelt være et afsæt eller et grundlag i 
forhold til den reviderede grønne folder. 
Forslag til at lave en undersøgelse blandt de nye forældre på 



0.årgang i forhold til, om de følte sig godt nok klædt på 
inden skolestart. Den kan evt. foretages af skolens ledelse. 

Information til nye forældre – her kan forældreforeningen 
inddrages. Kristian kontakter dem. 

Step 2 er den reviderede grønne folder  

 
2. 

Kontaktpersoner til de enkelte årgange 
(20.00-20.10) 
 

a) Fremlæggelse af udkast v/Kristian 
0. Wout 
1. Mikkel 
2. ? (ingen forældrevalgte) 
3. Therese 
4. Brian 
5. Pia 
6. Kirsten 
7. Morten 
8. Allan 
9. Peter 

b) Drøftelse  
c) Godkendelse 

 
a) 
Forslaget er udarbejdet med udgangspunkt i, at de 
forældrevalgte er kontakt på en årgang, hvor de selv har 
barn. 
 
b) 
Mikkel tilbyder også at være kontaktforældre på 2.årgang 
 
Drøftelse af kontaktpersonens rolle. Tanken er, at man som 
kontaktforældrene er den, som klasseforældrerådene kan 
kontakte, hvis de ønsker en direkte adgang til 
skolebestyrelsen – og ligeledes kan kontaktpersonerne 
bringe noget ud til forældrerådene 
 
Det undersøges, hvordan klasseforældrerådene kan kontakte 
kontaktforældrene på Aula. Drøftelse af om der skal stå 
noget om, hvordan man kan kontaktes. Det undersøges hvad 
man må og kan i Aula. 
 

3. 

Økonomi-orientering  
(20.10-20.20) 

a) Orientering om status på skolens 
økonomi 

b) Drøftelse og spørgsmål  
c) Orientering om budget 2021 for 

skolevæsenet 
d) Spørgsmål  

 

 
a) 
Der er ikke de store tilføjelser i forhold til skolens økonomi 
siden sidst. 
Der er brugt nogle ekstra midler i forbindelse med 
renovering af fablab samt renovering af legepladsen. 
Der er tilkøbt nogle nye fysiske materialer. 
Der forventes et overskud for 2020 på kr. 200.000, hvilket 
gør at skolen kommer under en samlet gæld på under 5%. 
 
b) 
Intet 
 
c) 



Der tilføres ekstra midler, men der skal også findes en 
besparelse. Der forventes en ekstra tildeling til 
skolevæsenet på 15- 20 mio. Der er gjort tydeligt 
opmærksom på, at fordelingen ud fra indekstal kan være 
problematisk.  
Drøftelse af at man måske skal minde om denne drøftelse 
på dialogmødet. 
 

4. 

Orientering om skolen og Corona  
(20.20-20.25) 
 

a) Orientering v/Kristian 
b) Drøftelse og spørgsmål 

 
a) 
Efter de seneste udmeldinger fra regeringen, er de interne 
retningslinjer på skolen blevet indskærpet. Der laves 
yderligere tiltag og strammer yderligere i forhold til, at 
forældre ikke kan aflevere inde på skolen fra på torsdag. 
Der er indkøbt visir, så medarbejderne kan anvende disse, 
hvis de ønsker. 
Forældre og eksterne parter skal bære mundbind, når man 
bevæger sig ind på skolen. Der skal holdes 2 meters afstand. 
Der afholdes ikke fysiske forældremøder de kommende 4 
uger. 
Det primære tilhørsforhold er klasse. Undtagelsesvis er 
årgangen okay i valgfag, idræt og tiden i fritidsdelen. Der er 
en opmærksomhed omkring Klubben for 4.-6.årgang, hvor 
det kan blive nødvendigt at ændre på tilbuddet. 
 
På Sejs Skole er det besluttet, at man først må komme i 
skole, når man kan fremvise 2 negative test, hvis man har 
været nærkontakt med en covid-19 smittet – ud fra et 
forsigtighedsprincip 
 
b) 
SB mødet er virtuelt d.d., hvilket ikke er et krav. Skal dette 
fortsætte? 
Drøftelse af at der både er en signalværdi i at holde virtuelle 
møder, men at det også er ønskværdigt at kunne mødes, så 
snart det kan lade sig gøre. 
Det skal undersøges, om vi kan mødes på teams i stedet for 
google-meet. 
Spørgsmål omkring testtiden – lige nu er svaret nede på 24 
timer. 
Wout har et forslag til at lave et grafisk overblik, så det er 
lettere at danne sig et overblik over aftaler. Wout tilbyder at 



hjælpe med at holde et sådant overblik løbende opdateret. 
 
Der spørges ind til, om der er tryghed i forældregruppen i 
forhold til de tiltag, der er lavet. Det virker det til, at der 
overordnet set er. 
Opmærksomhed på at børnene også fortsat skal være trygge 
ved at komme på skolen, og ikke bekymre sig unødigt over, 
at voksne fx går med visir. 
Det der opleves på skolen blandt elever og personale er, at 
man internt i klasserne har svært ved at holde afstand. Det 
er nødvendigt at minde børnene om reglerne mange gange 
dagligt. 
Opfordring til at forældrene i forhold til at installere 
smittestop-appen skrives i det kommende forældrebrev. 
Personalet har fået denne opfordring 
 
Opfordring til at der ligeledes skrives ud til forældrene om, 
at de skal tale med deres børn om vigtigheden af at følge 
reglerne, og at vi desværre ikke kan holde 
klassearrangementer, fødselsdage etc. 
Vigtigt at italesætte det på en anerkendende måde - at vi 
skal hjælpe hinanden med reglerne, og minde hinanden om 
det der anbefales. 
Kan man opfordre til, at man tænker i alternative og 
nytænkende muligheder for sociale online aktiviteter? 
 
Der kan fint kommen en kommentar omkring ovenstående 
også fra skolebestyrelsen 

5. 

Skolebestyrelsen og tilsyn  
(20.25-20.45) 
- 

a) Morten fremlægger aftale om, 
hvordan dette foregår.  

b) Drøftelse og spørgsmål  
 

 
Udsættes til næste møde 

6. 

Prioritering af ”hængepartier” fra 
tidligere samt nye temaer  
(20.45-21.10) 
 

a) Kort opsummering ved Kristian 
1. Trafikpolitik 

 

Udsættes til næste møde – men skal så på som punkt 1 



2. Den grønne folder ”Sammen 
skaber vi det gode skoleliv” 

3. Skolens didaktiske toning og en 
film om det.  

4. Nye temaer tilgået 
skolebestyrelsen.  

b) Drøftelse 
c) Beslutning 

 
7. 

Orientering  
(21.10-21.20) 
 

a) Formand  
b) Skoleledelsen  
c) Andre medlemmer 

 

 
a) 
Intet 
 
b) 
Der er et ønske om at ansætte en 3. pædagog i Klubben, og 
der er derfor lavet et stillingsopslag. Der spørges ind til om 
der er repræsentanter fra skolebestyrelsen, som vil sidde 
med i et ansættelsesudvalg. Det vil Pia og Therese gerne. 
 
c) 
Intet 
 

8. 

Punkter til kommende møder  
(21.20-21.25) 
 

 
Punkt 5 og 6 (punkt 6 som punkt 1) 
Elevplaner 
Retningslinje omkring røgfri skoletid 
It – drøftelse, herunder Aula i forhold til kommunikation 
Ny hal - orientering om status 
 

9.  
Evt.  
(21.25-21.30) 

 
Rødder har indsamlet over 13 mio. Dermed ser det ud til, at 
der er midler til 3 haller. 
 

 


